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ROMÂNIA 
JUDEŢUL TULCEA 

COMUNA VĂCĂRENI 
CONSILIUL LOCAL  

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat astăzi, 28.04.2023, în cadrul ședinţei ordinare a Consiliului Local al Comunei Văcăreni, la care 
participă: 9 consilieri locali, din totalul de 11 consilieri locali în funcție (absenți consilierii locali Dragomir Dănuț și Borș 
Florin); Țopa Ion, secretar general Comuna Văcăreni; locuitori ai comunei.  
 Convocarea Consiliului Local Văcăreni în ședință ordinară s-a făcut de către Viceprimarul Comunei Văcăreni, 
Gică Manolachi, de drept în exercițiul atribuțiilor legale de Primar al Comunei Văcăreni, Județul Tulcea în temeiul 
prevederilor art. 163, alin. 1 din O.U.G. nr. 57/2019 privind  Codul administrativ, prin dispoziția nr. 63/21.04.2023. 
 Ședința este publică și este legal constituită; dezbaterile sunt înregistrate pe suport audio. 
 Președintele de ședință, Severin Alexandru, dă citire proiectului ordinii de zi; se supune la vot ordinea de zi și 
se aprobă cu 9 voturi ”pentru”, după cum urmează: 
 1.Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare din data de 30.03.2023; 
 2.Proiect de hotărâre nr. 11/15.03.2023 privind indexarea impozitelor și taxelor locale pentru anul fiscal 2024 
(inițiator, Manolachi Gică, Viceprimarul Comunei Văcăreni, cu atribuții de primar); 
 3.Proiect de hotărâre nr. 16/21.04.2023 privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli la activitatea 
autofinanțată pe anul 2023 (inițiator, Manolachi Gică, Viceprimarul Comunei Văcăreni, cu atribuții de primar);  
 4.Diverse. 
 Punctul 1 Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare din data de 30.03.2023. 
 Nu sunt obiecții; se supune la vot procesul-verbal în forma prezentată și se aprobă cu 9 voturi ”pentru”. 
 Punctul 2 Proiect de hotărâre nr. 11/15.03.2023 privind indexarea impozitelor și taxelor locale pentru anul 
fiscal 2024. 
 Manolachi Gică: Și în acest an, până la 30 aprilie se îndexează impozitele cu rata inflației din 2022, cu 
aplicare de la 1 ianuarie 2024. Este vorba de nivelurile care sunt acum în vigoare și care au fost majorate cu rata 
inflației care anul trecut a fost de 13,8%. 
 Nu sunt dezbateri; se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată și se aprobă cu 9 voturi 
”pentru” (H.C.L. nr. 17/28.04.2023). 
 Punctul 3 Proiect de hotărâre nr. 16/21.04.2023 privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli la 
activitatea autofinanțată pe anul 2023. 
 Manolachi Gică: Ținând cont de adresa școlii primită în data de 07.04.2023 și în urma aprobării sumelor în 
consiliul de administrație al școlii vă propun rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli la autofinanțate. Veniturile 
sunt cele din contractul de arendă pe care școala îl are pe terenul agricol din baltă de 23 mii lei, în total 173 mii lei și 
din anii precedenți. Aceste sume au fost omise să fie prinse în bugetul aprobat inițial pe acest an. 
  Nu mai sunt dezbateri; se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată și se aprobă cu 9 voturi 
”pentru” (H.C.L. nr. 18/28.04.2023). 
 Punctul 4 Diverse. 
 a)Se prezintă: adresa SC Aquaserv SA Tulcea nr. 3991/27.03.2023 referitoare la proiectul regional – investiții 
Babadag; procesul-verbal AFM nr. 25199/05.04.2023 privind calcul majorări potrivit Sentinței civile 6836/17.10.2019; 
adresa SC Aquaserv SA Tulcea nr. 4367/04.04.2023; adresa GAL Dobrogea Nord nr. 658/07.04.2023; adresa 
Ministerului Finanțelor nr. 655108/06.04.2023; propunerea de tarife transmisa de ADI Deșeuri Tulcea; citația în dosar 
815/253/2023 – contestație executare AFM;  încheiere în dosar 815/253/2023 – contestație executare AFM; (toate 
documentele sunt anexate la dosarul de ședință fiind comunciate în copie aleșilor locali). 
 Manolachi Gică: Din ce am înțeles, Babadagul a trimis răspuns că merge cu proiectul regional.  
 Năstase George: Care este stadiul proiectului cu Aquaservul? 
 Manolachi Gică: Se lucrează la un protocol între Aquaserv și uat-uri pentru ca să ni se predea pe bucăți 
documentația SF a proiectului și fiecare primărie să-și demareze achizițiile. 

Manolachi Gică: Referitor la tariful de salubrizare, propunerea lor este de 7,81 lei/persoană/lună, cu tva, 9,3 
lei. Majoritatea uat-urilor nu sunt de acord cu această majorare; nimeni nu vrea ca o asemenea majorare să se facă 
în timpul anului.  

Gherghișan Marin: Am o întrebare: cauciucurile unde se strâng? 
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Manolachi Gică: Se fac campanii de colectare; dar cred că se face contracost. 
b)Năstase George: Avem și următoarele cereri cu privire la terenuri din izlaz-baltă: 
-Munteanu Mirela cere rezilierea prin acord a contractului de concesiune nr. 20/2020 – se aprobă cu 9 voturi; 
-Oracă Alexandru cere preluarea terenului de la bunicul său, Oracă Gheorghe, decedat; cererea nu respectă 

termenul maxim de depunere de 30 de zile de la data decesului – se respinge cu 9 voturi; 
c)Năstase George: Vă aducem la cunoștință că a fost semnat protocolul de predare-primire a pichetului cu 

reprezentanții Gărzii de Coastă. 
Manolachi Gică: Urmează ca reprezentanții poliției de frontieră să mai ia de acolo niște calorifere, antena. 
d)Năstase George: Ce se întâmplă cu licitația cu terenul din baltă? 
Secretarul comunei: Proiectul de hotărâre nu este gata; am înțeles că compartimentul achiziții refuză să-și 

asume această documentație. Este o procedură internă care reglementează modul de circulație a proiectelor de 
hotărâri. 

Manolachi Gică: Pur și simplu domnișoara Toma mi-a spus că nu vrea să semneze. Dar nu-i nimic; o să 
discut din nou cu ea și o să se rezolve. 

e)Gherghișan Marin: Cine are cheia de la sala de sport; am înțeles că au fost unii care au intrat acolo 
înăuntru. 

Șerban Călin: De fiecare dată când s-a intrat acolo, eu am fost prezent. 
Năstase George: Nu este desemnată o persoană responsabilă; de obicei s-a permis accesul tuturor 

doritorilor și nu au fost probleme. 
f)Manolachi Gică: Cu majorările de plată către AFM este un impas foarte mare; banii se duc toți pe 

cofinanțări; nu știu de unde și cum vom avea bani să plătim. 
 
 
Nemaifiind şi alte puncte pe ordinea de zi, Preşedintele declară şedinţa închisă.    
 

                  Preşedinte de şedinţă                                                 Secretar general Comuna Văcăreni 
                   Severin Alexandru                                                                                  Ţopa Ion 
 


